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ACTA NÚM. 22 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Anna Maria Barceló Vernet  
Cristina Blasi Casagran 
Jordi Carrabina Bordoll 
Luis Fernando Morales Morante (en 
substitució de Mercè Díez Jiménez) 
Juan Jesús Donaire Benito 
Jordi Hernández Sánchez 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Vicente Martínez Perea 
Cristina Palet Ballús 
Alejandro Perálvarez Marin 
Xavier Ramos Morilla 
Nerea Roher Armentia 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Marta Bertrán Tarrés, Carme Font Paz, Paloma González 
Marcén ni Lidiane Nunes de Castro. S’han excusat d’assistir-hi Pilar Orero Clavero, 
Xavier Navarro Acebes, Màrius Martínez Muñoz i David Sánchez Solbes. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Ana Isabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió 
de la Recerca, i Dolors Isabel Rexachs del Rosario, representant de la JPDI. 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe de les vicerectores. 
3. Informació sobre la convocatòria d'ajuts per a contractes predoctorals per a la 

formació de doctors, encomanada per l'AEI en el marc de la convocatòria de 
projectes del Plan Nacional 2022 

4. Aprovació, si s'escau, de les bases de la convocatòria dels premis Smart 
Campus Challenge de la UAB.  

5. Informar favorablement, si s'escau, de la modificació de la Normativa en matèria 
d’Investigació de la UAB, referent a la compensació de despeses generals (punt 
ajornat) 

6. Informar favorablement/Aprovació, si s’escau, d’adscripcions i desadscripcions 
d’investigadors/es a instituts i/o centres de recerca.  

7. Informar favorablement, si s’escau, de sol·licituds d’IVU 
8. Assumptes de tràmit 
9. Torn obert de paraules 

 
 
 
 

A les 9.30 h del dia 19 d’octubre de 2023, 
es reuneixen, en sessió ordinària, a la sala 
de juntes de la Facultat de Veterinària, sota 
la presidència de la vicerectora de Recerca, 
Assumpció Malgosa Morera, els membres 
de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació assenyalats al marge.  
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar l’acta de la sessió de 21 de setembre de 2023.  
 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta informa que ja s’han resolt les al·legacions dels projectes nacionals i que 
aviat en sortirà la resolució definitiva.  
 
Seguidament, explica que la conferència de recerca de l’ECIU, que es va dur a terme a 
la UAB, va ser un èxit. Concreta que es va arribar pràcticament a 300 participants i que 
la sensació que van tenir els assistents va ser molt bona. Així mateix, indica que el 
Projecte Smart-ER, que lidera la UAB, sota el guiatge de Xavier Gabarrell, és un projecte 
molt esperançador respecte de la continuïtat de la recerca de qualitat dins d’ECIU. 
 
Pel que fa a COARA, la presidenta fa saber que s’hi ha presentat un possible grup de 
recerca sobre impacte social.  
 
Quant a la convocatòria RyC, la presidenta exposa que actualment s’està en procés de 
matching entre sol·licitants i departaments. En aquest sentit, indica que encara no hi ha 
la resolució definitiva, només la provisional, però ja es treballa amb els candidats 
provisionals.  
 
Referent a la convocatòria per a projectes pre-competitius, la presidenta informa que el 
Vicerectorat de Recerca es va comprometre a complir uns terminis, per la qual cosa el 
30 d’octubre sortirà la resolució de la convocatòria, de tal manera que es preveu una 
sessió extraordinària de la Comissió a aquest efecte.  
 
Tot seguit, la presidenta exposa que la Comissió d’Economia i d’Organització va aprovar 
ahir la convocatòria d’infraestructures i que se n’han modificat els terminis per adaptar-
los a la realitat. Hi afegeix també que la convocatòria estarà oberta un mes a partir del 
dia que es publiqui. 
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que informa sobre els 
projectes que s’han presentat a la convocatòria Indústria del Coneixement: 7 ajuts Llavor 
i 20 Producte, que inclouen només els que ha presentat directament la UAB, i no els que 
han estat coordinats per altres institucions. Així mateix, explica que s’ha enviat una 
enquesta als participants que han rebut assessorament per veure si el suport ha sigut 
l’adequat i com es pot millorar de cara a properes convocatòries.  
 
Tot seguit, la vicerectora fa saber que la Convocatòria Proof of Concept 2023, que és 
una convocatòria pròpia de la UAB, amb un finançament de 150.000 €, està oberta fins 
al 13 de novembre.  
 
Així mateix, indica que el passat 3 d’octubre va tenir lloc una jornada per celebrar els 10 
anys del Pla de doctorats industrials, en la qual va participar professorat de la UAB.  
 
També explica que el 4 d’octubre va tenir lloc la II Mostra d’Emprenedoria Universitària, 
que es va dur a terme a Reus. Hi afegeix que l’acte va durar tot un matí i que va rebre 
assistents de totes les universitats catalanes. D’entre les diferents activitats, la 
vicerectora indica que hi va destacar una ronda de presentacions de 12 empreses de 
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les diferents universitats. En aquest sentit, indica que la UAB va presentar Distinkt, SL, 
una empresa de base tecnològica.  
 
Seguidament, informa que un grup d’estudiants del grau de Ciència i Tecnologia dels 
Aliments es van presentar al premi Ecotrophelia i van guanyar el primer premi d’àmbit 
estatal. Hi afegeix que van presentar el projecte a Alemanya, on van quedar tercers 
d’Europa. Concreta que la proposta que presentaven era la creació d’un nou producte, 
un pastís de farina de garrofa.  
 
Així mateix, la vicerectora explica que estem en plena Setmana de la Innovació, en el 
marc de la qual se celebraran diversos actes. Informa que dimarts va tenir lloc la Fira 
d’Innovació a l’hotel Exe Campus, amb un gran èxit. Concreta que hi van assistir més 
de 275 persones i que es van preparar 90 punts de matching. Hi afegeix que van venir 
representants dels serveis cientificotècnics, d’empreses de l’Esfera UAB, inversors, 
venture builders, etc., i que s’hi va presentar l’Acceleradora Arquímedes, que ha creat 
la Unitat de Creació d’Empreses, amb Maite Ibern com a coordinadora. Recalca que 
aquesta actuació va tenir molt bona acollida. També exposa que a la nit es va celebrar 
la gala de premis Eines a l’Ajuntament de Mollet. La vicerectora explica que ahir, també 
en el marc de la Setmana de la Innovació, es va fer un acte amb el col·lectiu d’empreses 
que col·laboren amb la Universitat, per tal d’atraure’n d’altres que hi vulguin col·laborar. 
En aquest sentit, exposa que hi va assistir el rector i hi van sorgir moltes propostes de 
millora per poder formalitzar més convenis amb empreses.  
 
Així mateix, també informa que es va presentar el programa UAB Smart Campus 
Challenge, un concurs consistent en la presentació de projectes per equips per tal de 
solucionar una sèrie de reptes actuals al campus de la UAB.  
 
També explica que aquesta tarda tindran lloc uns tallers relacionats amb intel·ligència 
artificial i música i es farà un concert basat en aquesta tecnologia.  
 
Per acabar, com a cloenda de la Setmana de la Innovació, la vicerectora exposa que 
demà es durà a terme la Jornada de Dones Científiques i Emprenedores.  
 
Seguidament, la presidenta dona la paraula a la vicerectora de Comunicació i Cultura, 
que s’excusa de no haver assistit a l’última Comissió perquè estava inaugurant el Vagó 
de la Ciència. La vicerectora explica que la iniciativa del Vagó de la Ciència és una 
sinèrgia entre la UAB i FGC per tal de portar la recerca que es fa a la UAB a la societat. 
Informa que ara mateix, a les 10.07 h, el Vagó de la Ciència entra per l’estació de FGC 
de la UAB. Hi afegeix que, en aquest vagó, folrat amb il·lustracions d’un il·lustrador de 
Sabadell, està asseguda la doctora en Psicologia Roser Granero, que ha agafat el tren 
a les 9.29 h des de Plaça Catalunya i fa el trajecte fins a Sabadell, durant el qual va 
atenent les preguntes de les persones usuàries de FGC. La vicerectora indica que se’n 
faran més sessions, les qual s’anunciaran a Twitter i al web del Vagó de la Ciència. 
També assenyala que la iniciativa ha tingut molt bona acollida i que a FGC estan tan 
contents per les bones crítiques rebudes que ja han comunicat que estan interessats a 
mantenir durant el proper curs aquesta sinergia, que havia d’acabar al juny. 
 
La cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca transmet que estaria bé aprofitar les jornades 
de la CRUE, que es faran a la UAB, per fer-les coincidir amb el Vagó de la Ciència i així 
donar a conèixer aquesta iniciativa a les altres universitats.  
 
Així mateix, la presidenta menciona que Roser Granero ha estat recentment guardonada 
amb el premi Doctora d’Alcalà 2023 a l’Excel·lència Investigadora en la categoria de 
Ciències Humanes i Socials.  
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Tot seguit, s’obre un torn de paraules, en què els membres de la Comissió fan diverses 
intervencions sobre la convocatòria de RyC. Es pregunta sobre com es farà en els casos 
en què no s’omplin les 21 places de RyC que hi havia previstes i si es podrà canviar el 
perfil d’una plaça que no s’hagi cobert i assignar-lo en una altra àrea. Es respon que 
efectivament és possible que hi hagi places que quedin buides i que actualment s’està 
mirant quines són les possibilitats per redreçar aquest assumpte. Així mateix, es 
reconeix que, com que encara no n’ha sortit la resolució definitiva, és encara més difícil 
de tancar, sobretot perquè alguns departaments que havien sol·licitat plaça no han 
trobat candidats o bé encara hi negocien. S’hi afegeix que està bastant clar que alguna 
plaça quedarà buida. La presidenta aclareix que es poden fer servir les 21 sol·licituds, 
encara que siguin d’un altre departament, però que no es pot enviar una sol·licitud de 
canvi de perfils al Ministeri. 
 
Així mateix, s’aclareixen dubtes sobre el finançament de la convocatòria 
d’infraestructures, respecte de la qual s’assenyala que el pressupost és de 500.000 €.  
 
D’altra banda, Nerea Roher agraeix a l’Oficina de Valorització i Patents l’elaboració de 
la Guia per a preparar projectes de valorització. Aplaudeix la iniciativa i transmet que els 
ha anat molt bé per saber com millorar en la redacció dels projectes a l’hora de 
presentar-se a convocatòries.  
 
 
3. Informació sobre la convocatòria d'ajuts per a contractes predoctorals per a la 
formació de doctors, encomanada per l'AEI en el marc de la convocatòria de projectes 
del Plan Nacional 2022 
 
La presidenta explica que és la primera convocatòria en què les beques FPI surten 
directament relacionades amb els projectes. Així mateix, informa que la novetat 
d’enguany és que el Ministeri ha traspassat a les universitats la gestió de la 
convocatòria.  
 
La presidenta dona la paraula a la cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca, que explica 
que s’obrirà una única convocatòria amb tots els perfils. Així mateix, la cap de l’Àrea de 
Gestió de la Recerca informa que s’ha afegit un perfil a la convocatòria original perquè 
quan s’han resolt les al·legacions s’ha atorgat un contracte predoctoral més. També 
indica que la convocatòria s’ha publicat aquesta mateixa setmana i que són conscients 
que el termini és molt curt. No obstant això, justifica que això es deu al fet que treballaven 
amb un calendari molt ajustat i han hagut de quadrar molts ítems diferents en un període 
molt curt de temps. Així mateix, explica que la convocatòria es gestionarà des de 
l’aplicació que utilitzen actualment a la UPAC.  
 
Es pregunta què passa en els casos de projectes en què hi hagi un canvi d’institució. Es 
respon que precisament s’ha fet arribar aquesta qüestió a l’Agència Estatal 
d’Investigació, la qual ha respost que la selecció l’ha de fer la institució d’origen, és a 
dir, la que en sigui la beneficiària en aquest moment.  
 
També es pregunta si es té previst fer una segona ronda en cas que hi hagi vacants. Es 
contesta que no està previst, però que en principi, en fer-se un ordre de prelació de 
candidats, és més difícil que passi. De totes maneres, s’indica que si es dona el cas, ja 
es pensarà com se soluciona.  
 
 
4. Aprovació, si s'escau, de les bases de la convocatòria dels premis Smart Campus 
Challenge de la UAB 
 



5 
 

La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que explica que la 
convocatòria consisteix en la presentació de projectes per solucionar una sèrie de reptes 
proposats a la convocatòria. La vicerectora hi afegeix que la participació es farà per 
equips d’entre 5 i 10 persones i estarà oberta a tots els membres de la comunitat 
universitària, inclús persones externes que compleixen certs requisits. Indica també que 
el registre estarà obert fins al 31 d’octubre i que el dia 20 de desembre es farà el Pitch 
Day, que serà l’esdeveniment final en el qual es lliurarà el premi a l’equip guanyador, 
que consisteix en 5.000 euros. En aquest sentit, aclareix que el finançament prové del 
Consell Social, no del Vicerectorat d’Innovació.  
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar les bases de la convocatòria dels premis Smart Campus 
Challenge de la UAB, d’acord amb les bases establertes a l’annex núm.1  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
5. Informar favorablement, si s'escau, de la modificació de la Normativa en matèria 
d’Investigació de la UAB, referent a la compensació de despeses generals. 
 
Punt ajornat.  
 
 
6. Informar favorablement/Aprovació, si s’escau, d’adscripcions i desadscripcions 
d’investigadors/es a instituts i/o centres de recerca. 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’annex núm. 2 i la modificació d’adscripció de l’activitat investigadora de personal 
acadèmic a institucions amb personalitat jurídica pròpia d’acord amb l’annex núm. 3. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
Primer.- 1. Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’Annex 
núm. 2.  
 
2. Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les seves 
competències. 
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
Segon.- 1. Aprovar l’adscripció de l’activitat de recerca dels investigadors a 
entitats amb personalitat jurídica pròpia que s’identifiquen a l’Annex núm. 3.  
 
2. Encarregar a la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria 
l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
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3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
    
 
7. Informar favorablement, si s’escau, de sol·licituds d’IVU 
 
La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
investigadors vinculats a la universitat (IVU), d’acord amb la llista que s’adjunta com a 
Annex núm. 4. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
Primer.- Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement d’investigadors 
vinculats recollits a l’Annex núm. 4.    
  
Segon.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
Tercer.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.  
 
 
8. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
 
9. Torn obert de paraules 
 
S’obre un torn obert de paraules, en què Jordi Carrabina planteja una qüestió lateral a 
aquesta comissió, però que entén que és rellevant. Aclareix que es tracta d’un tema 
docent, tot i que també podria considerar-se de recerca. Explica que el seu departament 
intenta dissenyar xips i que pot accedir a certa tecnologia a través d’Europractice. 
Concreta que per tal d’accedir a aquestes tecnologies els han demanat que signin un 
acord de confidencialitat, que hauria de signar també el personal que hi accedeixi. 
Exposa que, en aquest cas en concret, el tècnic en qüestió ha dit que abans de signar-
lo faria una consulta al comitè d’empresa, i que al final s’ha derivat al Gabinet Jurídic. 
Es debat sobre aquesta qüestió —tot i que no és el lloc per fer-ho—, i es fan diverses 
aportacions en la línia que existeix un deure general de confidencialitat, però que en 
certs casos pel tipus de tecnologia a la qual es vol accedir es pot arribar a fer signar 
compromisos de confidencialitat interns al personal que hi tingui accés. Es conclou que 
el tema ja està en mans del Gabinet Jurídic i s’hi donarà resposta al més aviat possible.  
 
Per acabar, Anna Maria Barceló anuncia que aquesta és l’última Comissió a la qual 
assistirà, ja que es jubila el 7 de novembre. Les vicerectores agraeixen la seva 
participació en els últims anys. 
 
 
 
A les 10.39 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
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La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


